

It is time to be co-responsible - Global Alliance for Care Call to Action

The Global Alliance for Care has consistently advocated for strengthening the resilience of care systems as a critical pathway to a gender-responsive recovery from the ongoing global crises, preventing rollback on women's rights and enhancing preparedness for future shocks.

It is time to step up and be co-responsible with care work. The Alliance urges governments and all other stakeholders to take action on these critical areas:

- Creating and implementing care-sensitive recovery packages and comprehensive care systems that ensure access to care for people who need it and guarantee the rights of those who provide it.
- Scaling-up public investments in gender-responsive care and social protection systems as essential elements to boost recovery and transformation for a more crisis-resilient future.
- Scaling up private investment in care services, infrastructure and technological solutions to accelerate progress toward recognizing, reducing and redistributing unpaid care work.
- Supporting feminist movements and women's rights organizations in the care landscape.

As Member States, civil society organizations, and international organizations, gather on the 77th session of the United Nations General Assembly, we call on your leadership and invite all of you to join our collective efforts.

Let us take the opportunity of today's discussion to its highest to call upon the global community **to declare 2023 a momentous year for care economy.**

Our bold choices and decisive actions will allow us to take the world onto a sustainable and resilient path and leave no one behind in our pursuit of a better future for women and girls.

The time for Care is now!

Es tiempo de ser corresponsables- Llamado a la Acción de la Alianza Global por los Cuidados

La Alianza Global por los Cuidados ha defendido sistemáticamente el fortalecimiento de los sistemas integrales de cuidados como una vía crucial para la recuperación con perspectiva de género frente a las actuales crisis mundiales, evitando el retroceso de los derechos de las mujeres y mejorando la previsión para futuras crisis.

Es hora de dar un paso adelante y ser corresponsables con el trabajo de cuidados. La Alianza insta de manera urgente a los gobiernos y a todos los demás sectores involucrados a tomar medidas en las siguientes áreas:

- Crear e implementar paquetes de recuperación y sistemas integrales de cuidados que aseguren el acceso a los cuidados a las personas que los necesitan y que garanticen los derechos de quienes los prestan.
- Aumentar las inversiones públicas en sistemas de cuidados y de protección social con perspectiva de género, ambos, como elementos esenciales para impulsar la recuperación y transformación necesarias para un futuro más resiliente hacia las crisis.
- Aumentar la inversión privada en servicios de cuidados, infraestructura y soluciones tecnológicas para acelerar el progreso hacia el reconocimiento, reducción y redistribución del trabajo de cuidados no remunerado.
- Apoyar a movimientos feministas y a organizaciones de defensa de los derechos de las mujeres en el ámbito de los cuidados.

Mientras los Estados miembros, las organizaciones de la sociedad civil y las organizaciones internacionales se reúnen en la 77ª sesión de la Asamblea General de las Naciones Unidas, hacemos un llamado a su liderazgo y les invitamos a unirse a nuestros esfuerzos colectivos.

Aprovechemos la oportunidad que nos presta el debate de hoy para hacer un llamado a la comunidad global a **que declare el 2023 como un año decisivo para la economía de los cuidados.**

Nuestras firmes decisiones y acciones concretas nos permitirán llevar al mundo por una senda sostenible y resiliente para así no dejar a nadie atrás en nuestra búsqueda de un futuro mejor para las mujeres y niñas.

¡El tiempo de los cuidados es hoy!